
La Generalitat descar ta declarar Parc Natural l«Estany de

Banyoles

El Consorci considera que encara hi ha la por ta ober ta per parlar i que la

distinci� �s clau pel municipi i la comarca

L«estany de Banyoles no ser� declarat, de moment,

Parc Natural.

FRE AL PROJECTEEl Govern no declarar�, de moment, l'Estany de

Banyoles com a Parc Natural. No ho fa, diu, perqu� hi ha "elements

cient�f ics i acad�mics" que recomanen no tirar-ho endavant, i

tamb� perqu� s'han de "revisar els l�mits". En el rerefons, per�, hi

ha la manca d'inversions en Parcs Naturals que ha fet la Generalitat

en els darrers anys, tot i que Vila assegura que al 2014 n'hi haur�

m�s.

GIRONA/BANYOLES | ACN/DDG

El conseller de Territori i Sostenibilitat, Santi Vila, va assegurar ahir que, en aquests moments, "no es contempla"

la possibilitat de declarar la conca lacustre de l'Estany de Banyoles, nou Parc Natural de l'Estany de Banyoles

tot i les reivindicacions del territori. El conseller va ressaltar que hi ha alguns "elements acad�mics i cient�f ics"

que recomanen no tirar endavant aquest projecte i va detallar que encara cal "revisar el l�mits" de la proposta

inicial. "Si f�ssim poc rigorosos i exigents estar�em banalitzant el t�tol de parc natural i perjudicant all� que m�s

valorem", va assegurar.

El conseller va reiterar que durant aquesta propera tardor compareixer� davant del Parlament de Catalunya per

explicar i detallar l'informe estrat�gic que estan elaborant des del Govern on es mostra la voluntat d'ampliar tres

espais protegits catalans, com s�n el Parc Nacional d'Aig�estor tes i l'Estany de Sant Maurici, el Parc Natural de

l'Alt Pirineu i el dels Por ts. En aquest sentit, Vila ja va avan�ar que dins d'aquest pla per als propers anys el

Depar tament no t� previst recon�ixer amb el t�tol de parc natural la zona de l'estany de Banyoles. Un salt

qualitatiu que por ten reivindicant des de fa anys diversos organismes i entitats de la comarca.

En concret, les veus des del territori es van tornar a aixecar ara fa pocs dies quan el mateix conseller Vila va

anunciar la creaci� d'un nou parc natural, el de les Cap�aleres del Riu Ter i Freser. Va ser llavors quan el

president del Consorci de l'Estany, Salvador Ros, va lamentar el "canvi de prioritats" del Govern i la manca

d'atenci� cap a la comarca del Pla de l'Estany. I �s que el 14 de desembre del 2011, la comissi� de Territori i

Sostenibilitat va aprovar, per unanimitat, una resoluci� que instava al Govern a redactar un projecte de llei per

crear el Parc Natural de la conca lacustre de l'Estany de Banyoles, un any abans que el conseller d'Agricultura es

compromet�s a impulsar la creaci� del Parc Natural de les Cap�aleres del Ter i del Freser.

Tot i aix�, aquest dijous el conseller de Territori i Sostenibilitat ha estat ferm i contundent. "En aquests moments

no contemplem declarar l'entorn de Banyoles parc natural", va assegurar. Segons Vila, hi ha alguns "elements

acad�mics i cient�f ics" que no ho recomanen i va insistir que encara "s'ha de parlar molt" per tirar endavant el

projecte. "Tamb� caldria revisar els l�mits territorials de la proposta inicial i caldria incorporar-hi els requisits que

han de complir els parcs i que donen prestigi a aquests espais", va afegir. Segons Vila, cal ser "exigents i

rigorosos" a l'hora d'atorgar aquests reconeixements perqu� sin� s'estaria "banalitzant i perjudicant all� que



diguem que �s el que m�s valorem".

Reconduir la situaci�

Despr�s d'escoltar les valoracions del conseller Vila, l'alcalde de Banyoles i vicepresident del Consorci de

l'Estany, Miquel Noguer, va comentar que "no �s una bona not�cia" per� que no perd l'esperan�a i espera poder

parlar properament amb el conseller per "reconduir" la situaci�. "En el seu moment jo ja vaig quedar amb el

conseller que calia parlar-ne, d'aqu� a poques setmanes ens reunirem amb la directora general de Pol�tica

Ambiental, Mar ta Subir�, i esperem que si tots fem els deures podrem aconseguir aquesta f igura de protecci�",

va assenyalar. Segons el batlle, la distinci� de parc natural �s "clau" per a la comarca i nom�s el fet que el

conseller deixi la por ta ober ta a parlar-ne, ja els d�na forces per tirar endavant.

"Parlant sempre es poden anar reconduint les coses i jo no descar to mai establir les sinergies opor tunes per fer

el que sigui millor per al nostre espai natural, estany i aigua", va afegir. Per a Noguer, ara cal posar-se a "treballar

de valent" per aconseguir aquest objectiu. "Ara fa uns anys no es parlava mai sobre la creaci� de nous parcs

naturals, en aquests moments es comen�a a tractar aquest tema i el que hem de fer �s apuntar-nos al carro i fer

que aix� pugui ser una realitat", va ressaltar.

El vicepresident del Consorci va acceptar que cal "parlar i treballar" sobre els l�mits territorials del projecte

inicial. "�s veritat que el conseller va dir que calia parlar-ne perqu� l'aigua de l'estany de Banyoles prov� de l'Alta

Garrotxa i jo sempre he coincidit que cal estudiar-ho", va valorar. De moment, totes les mirades estan posades

en la propera reuni� que Noguer matindr� amb la directora general, Mar ta Subir�, i l'alcalde de Porqueres i

president del Consorci de l'Estany, Salvador Ros, per intentar conv�ncer el Depar tament i aconseguir aquest

reconeixement tan reivindicat des de la comarca.
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